

**Муниципальное бюджетное общеобразовательное учреждение  
«Школа №122 имени Дороднова В.Г.» городского округа Самара**

**Сценарий внеурочной деятельности**

**Предмет:** английский язык

**Класс:** 7

**Уровень общего образования:** основной общий

**Учитель:** Смолякова О.И. , Коннова М.Ю.

**Тема:** Let's Go to the Theatre

**Формы работы учащихся:** фронтальная, индивидуальная, работа в парах.

**Технология:** развивающего обучения, индивидуализации.

**Цель:** Повышение мотивации к изучению английского языка

**Задачи:** 1. Развитие коммуникативных и аудиативных навыков обучающихся

2. Обогащение знаний о культуре своей страны и традициях, обычаях стран изучения языка

3. Способствовать становлению личностных качеств и творческого потенциала обучающихся

### **Оборудование**

1. Компьютер
2. Проектор
3. Различные виды кукол для театра
4. Презентация: Let's go to the theatre
5. Фильм-спектакль на (DVD) 7 А класса (DVD)
6. Презентация (ролик) Punch and Judy show
7. Фоновые музыкальные заставки
8. Плакат с незнакомой лексикой

### **Сценарий мероприятия**

**Учитель:**

Hello: Dear boys and girls! Guests and teachers!

We've gathered for a special occasion, and it is... Well, better listen and guess the topic of our discussion.

**Обучающиеся инсценируют диалог.**

*Ticket seller:* Next please... How can't help you?

*Andy:* One adult and one child for "Peter Pan, please."

*Ticket seller:* Is that for today?

*Andy:* Yes, I'd love to.

*Ticket seller:* There are seats in the dress circle only. That's 28 pounds altogether, then.

*Andy:* Here you are.

*Ticket seller:* Thank you. Here are your tickets and your change.

*Andy:* Thank you.

**Teacher:** What are we going to talk about?

**Students:** About theatre!

**Teacher:** Yes, right you are. The topic is "Theatre". We are going to talk about theatre now. Let's go to the theatre together!

Показ первого слайда: Let's go to the "Theatre".

***Выходят участники театрального кружка (Drama Club)***

**Student 1:** A proverb says: "Life is short and art is long". Theatre is a wonderful combination of different arts. It is one of the oldest art forms.

Nowadays it is very popular with children and grown ups.

**Student 2:** A person who regularly goes to a theatre is called a theatre goer.

**Student 3:** Those people who play in a performance are called actors.

**Student 4:** Long before radio, cinema, television or computer appeared there were puppet shows.

Children and their parents saw puppet shows in many countries. In Russia they had Petrushka. (показывает куклу).

**Student 1:** In England they had Punch and Judy. They would perform their stories at fairs . In England you can still see some traditional Punch and Judy shows on the beaches in summer.

**Student 2:** Puppetry is a very ancient art form. There is evidence that puppets were used in Egypt as early as 2000 BC. Puppets were made of clay and ivory. They were found in Egyptian tombs.

**Student 3:** Puppets are controlled by people who are actors. Some puppets are fit over the hand of a finder. Others have strings or rods that are moved from above or below. (Демонстрирует куклы)

**Student 4:** There are a lot of people who love and visit different kinds of theatre:

- 1) Drama
- 2) Variety
- 3) Musical theatre
- 4) Opera House
- 5) Theatre for children
- 6) Puppet theater.

**Student 1:** I'd like to tell you about MESS (Mr. English stage stars) is a drama school for both children and adults specializing in musicals. The school performs London and Broadway musicals. All the shows are in English. This is a real theater.

**Teacher:** Now you know some history about Theatre. My questions is: what theatre in Samara do you know.

*Показ слайдов театров Самары.*

*Обучающиеся угадывают названия театров.*

**Teacher:** At our school we have a group of students who love English and theatre. They take part in English Drama Club. Now you can have an opportunity to watch the performance "Let's Read Act Out And Play".

*Показ ролика.*

**Teacher:** Did you like the play? Let's ask actors about their work.

*Ребята из аудитории задают вопросы актерам.*

1. Are you afraid you may forget the lines?
  2. Do you feel nervous when you play on the stage?
  3. Do you want to be a professional actor?
- And others.

**Teacher:** Now let's watch English puppet performance "Punch And Judy Show".

*Показ ролика.*

**Teacher:** Thank you for your attention.

## Приложение

Театр от гр.[ theatrun ].

1)Род искусства, особенностью которого является художественное отражение явлений жизни посредством драматического действия, возникающего в процессе игры актеров перед зрителями, в ходе исторического развития определились три основные вида театра: драматический, оперный и балетный (с некоторыми промежуточными формами).

2)Здание, где происходят театральные (действия) представления.

Истоки театра – в древних охотничьих и с-х играх, массовых народных обрядах. В Древней Греции существовали развлекательные виды театра со своими традициями, сценической техникой. Богатые и разнообразные формы зрелищ были созданы в странах Др. Востока в Индии, Китае, Индонезии, Японии и др. В ср. века носителями народного театрального Творчества являлись западно - европейские бродячие актеры – гистрионы, жонглеры, скоморохи. Первый профессиональный Европейский Театр эпохи возрождения – итальянская народная комедия театральных масок (комедия Дельарте 16в.-17в.в.). С эпохи возрождения театр становится литературным, тяготеет к оседлому существованию в городских культурных центрах. Произведения театрального искусства – спектакль созданы на основе драматического или музыкального сценического произведения в соответствии с замыслом режиссера. (в балете балетмейстера и дирижера в опере).